
     

  
  

Samenvatting en afspraken van de vergadering dinsdag 11 maart 2025. 
 
Aanwezig : Jelle Nutma; voorzitter,  Auke v.d. Kooi, Hilbrand de Jong, Corrie Kool(secr), Karla 
van Leersum, Alexander Hendriks, Rienk Bouma, Jappie Borger (versl) en Nelia 
Vos(beleidsmedewerkster). 
 
Gasten : Sjoukje Tjepkema en Anita Scheeringa beleidsmedewerksters gemeente en  

    Herman Westerik(vrijwilliger van de Kruidhof). 
Afwezig: Johan Kootstra, mk 

   Martin Schaper, mk 
             
 

1. Om 19.00 opent onze voorzitter de vergadering en heet iedereen welkom. 
  

2. De agenda wordt met een kleine aanvulling vastgesteld. Herman Westerik zal na het 
behandelen van agendapunt  9 het woord krijgen. 
 

3. Mededelingen/ ingekomen stukken 
- Hilbrand is in contact met “Opnieuw” Dit is een bedrijf in Buitenpost met een eigen 

zorgvisie en tevens een circulair bedrijf. Waarschijnlijk kunnen een of twee leden van 
onze raad een bezoek brengen aan dit bedrijf. 

- Over de urgentie verordening dienen wij voor 23 april ons advies uit te brengen. Het 
DB buigt zich hierover. Alexander zal voor 25 maart(DB vergadering) zijn op- en 
aanmerkingen naar ons mailen. 

- Er zijn gesprekken geweest met 2 kandidaat Adviesraadsleden. Deze gesprekken 
waren beide positief. Alle 2 de kandidaten zullen bij onze eerstvolgende vergadering 
aanwezig zijn. 

- Aangezien het “Ravijnjaar”2026” snel nadert is het een goed idee om hier als 
Adviesraad ook over na te denken. Het idee is om een thema avond te organiseren. 
Deze kan door de Koepel worden georganiseerd. Dit lijkt de vergadering ook een goed 
idee. Corrie neemt hierover contact op met de Koepel. Nelia zal inventariseren of er 
ook beleidsmedewerkers interesse hebben voor deze nog vast te stellen thema 
avond.  

 
4. Samenvatting van de vergadering van 11 februari 2025. 

Er zijn geen op- of aanmerkingen zodat het verslag wordt vastgesteld. 



 
 

5. Kort verslag van gesprek met Wethouder Tjibbe Brinkman. 
Het was een goed en levendig gesprek. Onder andere het “Ravijnjaar”2026 is ter 
sprake gekomen. Welke invloed dit zal hebben is niet duidelijk. Het is niet 
onwaarschijnlijk dat er bepaalde keuzes gemaakt moeten worden. Ook het afgelopen 
jaar 2024 waar de ontvlechting een zeer belangrijke rol speelde is tevens ter sprake 
gekomen.  
 
 

6. Middelengebruik. 
Beleidsmedewerksters Sjoukje Tjepkema gaat verder in op het Middelengebruik in onze 
gemeente en het uitgezette beleid. Dit is een vervolg op het beleidsstuk welke we vorig 
jaar hebben besproken in de adviesraad. Ook bij de jongerenraad is het 
Middelengebruik besproken. Dit is een goede zaak. 
De belangrijkste doelen zijn: Alcohol- en  Drugsgebruik verminderen Dit geldt tevens 
voor het Roken en Vapen. Door de gemeente zijn al een aantal stappen gezet. Zo zijn er 
al bezoeken gebracht aan een aantal sportverenigingen. Er wordt vooral ingezet op het 
geven van voorlichting. Echter ook ondersteuning van verenigingen  speelt een zeer 
belangrijke rol in het terugbrengen van het Middelengebruik.  
De PowerPoint presentatie, over het Middelengebruik heeft iedereen op de mail 
ontvangen.  
 

7. Beleidsregels Armoede en Schulden. 
Anita Scheeringa geeft een duidelijke en heldere uitleg over de beleidsregels Armoede 
en Schulden. 
Er zijn 4 pijlers die bij de uitvoering van het beleid ten grondslag liggen. 
 Dit zijn: Vroeg signalering en Preventie 
   Inkomens ondersteuning 
   Schulddienstverlening 

en het bereik vergroten, zodat meer mensen gebruik maken van de        
beschikbare regelingen. Hierdoor zijn zij in staat om beter rond te 
komen.  

In Achtkarspelen loopt 7,4% van de inwoners risico om in de financiële problemen te 
komen. 
De visie van waaruit de gemeente werkt: 

Een Integrale aanpak. 
Een activerend armoede en schuldenbeleid 
Cliënten schulddienstverlening 
Vroeg signalering en  
Speciale aandachtsgroepen, jeugd en werkende minima. 

Tot slot geeft Anita Scheeringa nog aan dat de voorzieningenwijzer met 135 
adviesgesprekken succesvol werkt. 

  
 
 



 
8. Wijzigingen afstemmings- en fraudeverordening Participatiewet en IOAW 2025.. 

De wijzigingen zoals deze zijn toegepast in de verschillende artikelen zijn voor ons 
akkoord. We zullen hierop dan ook een positief advies  uit brengen. 
 

9. Resultaten heronderzoek project n.a.v. Rekenkameronderzoek. 
We nemen het aangescherpte beleid ter kennisgeving aan. 
 

10. Communicatie – Website en Facebook. 
Het bericht van de opening van het Parkinson café staat wel op Facebook maar nog niet 
op de website.  
Op onze website zal de naam van Nelia Vos als onze beleidsmedewerkster nog 
toegevoegd moeten worden . 
Doen wij ook iets met Instagram?  We vragen Johan hierover.  
 

11. Rondvraag. 
- Het DB stelt een lijstje op met de contactpersonen van onze Adviesraad richting de 

verschillende dorpsbelangen. 
- Nelia brengt de voorstelling “Praat vandaag over morgen “nog even onder de 

aandacht. 
- Nelia vraagt hoe het zit met het roulatie systeem van aan- en aftreden van de leden 

van de Adviesraad. Het DB zal in de verordening kijken wat hierover  vermeld staat. 
 
Welke organisaties kunnen wij eventueel als Advies Raad bezoeken? 
- Radarwerk,  Jeugdwerk(verschillende dorpen), Kearn, “De Bosk” in Harkema, Het 

Stationnetje (Buitenpost en Surhuisterveen), de Kruidhof. MOA, waaronder Moai 
skjin (schoonmaakbedrijf in Surhuisterveen. 

- Verschillende instellingen voor dagbesteding zoals bijv. “Ot en Sien” , De Pastorie in 
Kootstertille(drukkerij), Altyd Wolkom Harkema, Zus&zo Buitenpost, Zorgboerderij 
De Witrik Twijzelerheide, zorgboerderij Bezigh Kootstertille, ’t Fean Surhuisterveen. 

- Radarwerk, SOKS, de voedselbank, kerken, Parkinson café(Buitenpost) 
- Tiko KDV en BSO, in de meeste dorpen van Achtkarspelen. 
- Vandaag kinderopvang Boelenslaan 
- “Opnieuw” Buitenpost 

Zijn er aanvullingen dan komen deze erbij. 
 

De volgend bijeenkomst is dinsdag 8 april. 
 
Afspraken : 
 
• Het DB stelt een concept advies op over de urgentieverordening. Alexander zal voor 

25 maart zijn op- en/of aanmerkingen mailen. 
• Jelle, Karla en Corrie maken advies over beleidsregels armoede en schulden. 



• Corrie neemt contact op met de Koepel over het organiseren van een thema-avond. 
Het onderwerp zal zijn het “Ravijnjaar 2026” 

• Opstellen positief concept advies, afstemmings- en fraudeverordening 
Participatiewet en IOAW 2025(Corrie). 


